
 
Raadsvoorstel 5.1 Hervormingsagenda jeugd en voorstel beleidsplan 
armoede en schulden Cie. Vragen. 
blz. 3/6 (boven)Regionaal 
Door de staatssecretaris is aangekondigd dat Midden Limburg Oost 
en Midden Limburg West, beide kleinere jeugdhulpregio's, samengevoegd gaan worden. Dit vraagt 
tijdelijk extra investering in de bedrijfsvoering 
 

1. In het verleden was er al eens een samenwerking tussen beide regio’s. Die ging om een of 
andere reden ter ziele. Waarom zou de samenwerking nu wel goed gaan?  

2. Zijn de problemen van destijds opgelost of wat is er veranderd? 
3. Wat is de inspanning die Roermond gaat verrichten om dit nu wel te laten lukken?  Graag 

verduidelijking hiervan.  
 

blz 3/6  Lokaal 
Roermond kent een bovengemiddelde uitdaging in het jeugddomein. Uit de laatste cijfers van het 
CBS over 2023 blijkt dat de regio Midden Limburg Oost en Roermond een hoger gebruik van 
maatwerkvoorzieningen (jeugdzorg) kent dan andere vergelijkbare regio's of steden 
 

4. Wat is de oorzaak dat Roermond ondanks al onze inspanningen in het verleden (zeg van 
pakweg 2000 af) nog steeds een hoog gebruik  heeft van jeugdhulp/jeugdzorg?  

5. Doen wij wel de juiste dingen? Kunt u ons een verduidelijking hiervan geven 
 
blz. 4/6 bij 2.1 
Een risico is dat de tijdelijke investeringen niet het gewenste effect hebben en daarmee de 
beoogde besparingen niet worden gerealiseerd. 
 

6. Het regionale plan is nog niet gereed, doen wij dat wel goed? Graag zouden wij eerst het 
regionale voorstel willen zien en dan vervolgens het juiste bedrag. 

 
blz. 4/6 bij 2.2 en bijlage 1 blz. 5/10  
Na akkoord door de gemeenteraad op voorliggend plan en het beleidsplan armoede en schulden 
kan Roermond vanuit de bestemmingsreserve maximaal € 680.000,- bijdragen. 
 

7. Waarop is dit bedrag geoormerkt zonder dat het plan MLO er is? 
8. Waarom niet een grote bestemmingsreserve? Waarom niet het hele bedrag? 
9. Waarom denkt u dat dit voldoende zal zijn?  

 
BIJLAGE 1 
blz. 4/10 laatste alinea 
De consequentie van deze inperking van de jeugdhulpplicht is dat de vrijheid van gemeenten voor 
deze zorgvormen / maatwerk wordt ingeperkt. 
 

10. Heeft u al een idee/inschatting van de consequenties hiervan voor onze Roermondse 
jeugd?  

11. Heeft men hiervoor al een plan van aanpak? 
 
B. 1e alinea 
Dit betekent concreet dat alle lichte jeugdhulp (dat eerder met een indicatie alleen toegankelijk 
was) beschikkingsvrij toegankelijk wordt. 
 

12. Hebben wij al een idee wat DIT financieel betekent voor Roermond.  
13. Hebben wij al een beeld van wie nu zou kunnen komen te vallen onder het nieuwe regime. 



14. Om hoeveel meer aanvragen zou het kunnen gaan? 
 
 
 
 
4e alina 
Een en ander heeft grotere impact op de inzet van de incidentele middelen Jeugd voor de 
komende jaren dan eerder voorzien. Er is meer tijdelijke investering nodig op lokaal niveau, in het 
Roermondse geval met name op bestaanszekerheid en kansengelijkheid. 
 

15. Ons inziens gebruiken wij steeds wat lapmiddelen, we reageren ad hoc i.p.v. actief  Wij 
dichten het ene gat van incidentele middelen met het andere gat van incidentele middelen. 
Zou het niet verstandiger zijn om hier structurele middelen voor in te zetten? Wij hebben 
immers een zorgplicht voor onze inwoners. Kunt u het hiermee eens zijn? Zo nee, waarom 
niet. 
  

blz. 6/10 
werken aan een sterke sociale en (ped)agogische basis waardoor veel breder en beter wordt 
gekeken of de oplossing daadwerkelijk ligt in het jeugdhulpaanbod of veel meer in onderwijs,  
ruimte voor een totaal andere aanpak waarbij schotten tussen wetgeving en tussen diverse 
uitvoerders worden geslecht 
 
          16. Kennen wij de inhoud van het lespakket en zijn wij het hiermee eens? 

17. Schotten slechten tussen diverse uitvoerders. Wordt daar al niet sinds pakweg 2010  
aan gewerkt? Is dat nog niet opgelost? integreren en samenwerken lijkt ons een betere 
oplossing. Hoe denkt u hierover 
 

blz. 9/10 
Alle inzet betreft een aanjaagperiode, ieder onderdeel heeft daarmee een duidelijke en 
onvoorwaardelijke einddatum. In de begroting is per onderdeel de start- en eindperiode geduid. De 
inzet wordt uiterlijk eind 2028 gestopt 
 
 18. Uiterlijk 2028 wordt gestopt. Waarop baseert u dan dat alles beter is voor diegenen 
                  die hulp krijgen? Zijn we dan inderdaad klaar en is het af? Iets wat langjarig nog  
       steeds niet gelukt is? 
 
Vaak denken we daarbij aan binnenruimten zoals school of het CJG. Deze ruimten kunnen ook 
elders in afstemming met stichtingen die met vrijwilligers werken gevonden en ondersteund 
worden 
 
In 2029 stopt onze bijdrage onvoorwaardelijk en na de eindperiode zetten de veldpartijen zelf 
vanuit het reguliere werk deze vormen van inzet door. Het wordt als het ware het nieuwe normaal. 

19. Werken met vrijwilligers en het Nieuwe Normaal. Bent u het met ons eens dat dit 
weleens een groot risico zou kunnen zijn? We hebben nu al een tekort aan menskracht bij 
de professionals(mantel)(jeugd)zorg, en vrijwilligers worden steeds meer overvraagd, terwijl 
de mensen langer moeten werken. Is dit een reëel beeld, wat gaan we hieraan doen 

 
=========================================================================== 
 
BELEIDSPLAN ARMOEDE EN SCHULDEN 
blz. 2/7 …1.3 
Zo is het aanbod ter ondersteuning van de minima geoptimaliseerd, wordt de kwaliteit van de 
gemeentelijke dienstverlening met betrekking tot schuldhulpverlening als goed ervaren en .. 
 



● 20. Wie heeft dit onderzocht? Onder hoeveel personen is dit onderzoek onderzocht en   
kunnen wij daar cijfers van krijgen? 

  
Bovendien zijn doelgroepen naar de oppervlakte gekomen die eerder niet vanzelfsprekend een 
plek kregen in het armoedebeleid en niet bij de gemeenten in beeld waren, bijvoorbeeld werkende 
armen. 

● 21. Waarom schrijft u dat dit bij de gemeente niet bekend was, terwijl in de afgelopen 15  
jaren regelmatig  door de SPR hierover vragen en opmerkingen gesteld zijn.  

● 22. Wat heeft dit en vorige colleges hiermee gedaan? En waarom is men nu tot een ander 
inzicht gekomen. 

 
blz. 3/7  
Het creëren van bewustwording bij professionals, inwoners en partners wat betreft het 
herkennen en de gevolgen van financiële stress; 
 

● 23. Financiële stress komt niet alleen voor bij de minima, maar ook bij (goed) verdienende 
mensen die het financieel niet onder controle hebben (meer uitgeven dan dat er inkomsten 
zijn). Hoe gaan wij deze mensen bereiken voordat de schulden hen boven het hoofd 
groeien? 

 
We monitoren en meten welke resultaten we halen met betrekking tot de gestelde doelen en 
onderdelen van het nieuwe armoede- en schuldenbeleid 
 

● 24. Zijn er al nulmetingen gedaan? Kunnen we dit benchmarken 
 
kanttekeningen en risico’s 
blz. 4/7  
Voor deze interventie wordt apart onderzoek (maatschappelijk kosten-baten en kwalitatief 
onderzoek) ingericht 
 

● 25. Begrijpen wij het goed dat hier nog onderzoek naar moet worden gedaan? Wanneer is 
dit gepland en en krijgen wij daar dan een terugkoppeling over? 
 

blz. 4/7 
Onduidelijk is nog wat de interventies aan besparingen opleveren.  
 

● 26. Waarom is dit nog onduidelijk? U spreekt van besparingen, dan zullen er toch wel 
ideeën zijn over hoeveel dit oplevert?  
 

Beleidsplan bestaanszekerheid 
blz. 5/29 
Dat kenmerkt zich door domeinoverstijgend samenwerken op niveau van beleid (integraal beleid) 
en uitvoering (integrale aanpak met mix van acties en interventies) volgens de Groeimatrix 
Armoede en Gezondheid van het RIVM 

 
● 27. Deze Groeimatrix dateert uit 2020. Waarom starten we hier nu pas mee ? Graag een 

verklaring hiervoor 
 

2.2 Brede bestaanszekerheid 
 

● 28. Hoe gaat u geldzorgen voorkomen. Hoe gaat u zorgen voor VOLDOENDE INKOMEN? 
Wij als gemeente doen immers niet aan inkomenspolitiek?  
Nederland geldt nog steeds als een lagelonenland volgens een onderzoek volgens de 
Groene Amsterdammer dus graag meer uitleg hierover? 



 

3. Beleidsvoornemens: ambities en doelen voor 2025 tot en met 2028 

Allereerst willen we alle inwoners goed op de hoogte stellen van hun rechten, de 
informatievoorziening verbeteren en het bereik vergroten 

● 29. Hoe gaat u dit doen?  

blz. 13/29 

Wij bieden mensen met een uitkering het comfort van stages, 

● 30. Is er een stagevergoeding Of wordt dat Vrijwilligerswerk? 

HET AANTAL INWONERS…. 

In ons coalitieakkoord hebben we de ambitie aangescherpt, namelijk: vóór 2026 leeft niemand 
van onze inwoners meer onder de armoedegrens. 

● 31. Hoeveel van onze inwoners leeft momenteel onder de armoedegrens? Wordt dat 
berekend volgens de nieuwe berekeningen. zie 
https://www.nporadio1.nl/nieuws/binnenland/f031791d-d439-4851-9298-
ea3e0ed48d12/minder-mensen-in-armoede-door-nieuwe-definitie-betekent-niet-dat-we-
niks-moeten-doen Volgens die nieuwe definitie leefden vorig jaar 540.000 mensen in 
armoede. Volgens de oude berekeningen waren dat er 820.000. 

 

blz. 14/29 

De gemeenteraad van Roermond heeft op 9 november 2023 een motie aangenomen voor een 
‘bus-voordeelabonnement voor bewoners met een kleine beurs’. In 2024 (en verder) 
onderzoeken we wat betekent om inwoners een gratis ‘busabonnement’ aan te bieden en aan 
te sluiten bij de provinciale initiatief. Daarover wordt de gemeenteraad geïnformeerd. 

● 32. is er al een eerste indicatie over de resultaten 

Gegevens in Roermond 

Uit cijfers blijkt dat we in de gemeente Roermond grote uitdagingen kennen op het gebied van 
inkomen en werk. Vergeleken met het landelijk gemiddelde heeft Roermond meer werklozen, 
meer mensen in de bijstand, meer voortijdig schoolverlaters en meer mensen die meer 
stress ervaren dan in een goede gezondheid leven. Bovendien zijn de verschillen per wijk erg 
groot.Voor de komende jaren is het doel om minder inwoners in armoede en met schulden te 
laten leven, zodat ze beter kunnen meedoen in de samenleving. Gegevens over de situaties 
van inwoners geven ons richting om dat doel te behalen. Hoe het is gesteld met 
bestaanszekerheid in Roermond anno 2024 is lastig te onderbouwen met cijfers omdat data 
recenter dan 2022 nauwelijks beschikbaar is. Het is echter aannemelijk dat de hieronder 
gepresenteerde - enigszins gedateerde - gegevens per wijk nog altijd representatief zijn voor de 
situatie vandaag de dag. Daarbij zijn de volgende indicatoren van belang om goede interventies 
uit te zetten: 

● 33. U ziet dat wij in ROOD het woordje MEER ingevoegd hebben. 
● In al die jaren dat de SPR vertegenwoordigd is in de raad hebben wij veel, heel veel 

beleidsnota’s voorbij zien komen over dit onderwerp. En nog steeds is deze 
problematiek niet opgelost. Hoe kunt u dan denken dat voor 2026 geen enkele inwoner 
van onze stad onder de armoedegrens leeft (zie pagina 13) 

 

 

https://www.nporadio1.nl/nieuws/binnenland/f031791d-d439-4851-9298-ea3e0ed48d12/minder-mensen-in-armoede-door-nieuwe-definitie-betekent-niet-dat-we-niks-moeten-doen
https://www.nporadio1.nl/nieuws/binnenland/f031791d-d439-4851-9298-ea3e0ed48d12/minder-mensen-in-armoede-door-nieuwe-definitie-betekent-niet-dat-we-niks-moeten-doen
https://www.nporadio1.nl/nieuws/binnenland/f031791d-d439-4851-9298-ea3e0ed48d12/minder-mensen-in-armoede-door-nieuwe-definitie-betekent-niet-dat-we-niks-moeten-doen


 
 
 
 
 
 


